
افتتاح رسمی پروژه کارخانه زمزم ۳ 
فولاد در چند روز آینده

ایسنا/خوزســتان مدیر پروژه های ناحیه احیا در شرکت فولاد خوزستان گفت: پروژه مگامدول آهن 
اسفنجی )زمزم ۳( شرکت فولاد خوزستان در چند روز آینده به صورت رسمی افتتاح خواهد شد.

ســینا ربی در حاشیه بازدید اصحاب رسانه خوزســتان از پروژه مگامدول آهن اسفنجی )زمزم ۳( 
شرکت فولاد خوزستان که امروز )۱۵ اسفندماه( انجام شد، اظهار کرد: قرارداد این پروژه در مهرماه 
ســال ۹۸ بین شرکت فولاد خوزستان به عنوان کارفرما و شــرکت فناور معادن و فلزات، به ارزش 
۱۳۵ میلیون یورو منعقد شد که با وجود مشکلات و موانع فراوان در راه تکمیل این کارخانه، بدون 
اســتفاده از یک نیروی خارجی در بهمن ماه امســال به بهره برداری رسید که در چند روز آینده به 
صورت رسمی افتتاح خواهد شد.به گزارش ایسنا، وی افزود: هدف از اجرای این پروژه تولید سالانه 
یک میلیون و ۷۶۰ هزار تن آهن اسفنجی است که با به ظرفیت رسیدن این کارخانه، شرکت فولاد 
خوزستان از خرید آهن اسفنجی به میزان ۵۰۰ تا ۷۰۰ هزار تن در سال بی نیاز می شود.ربی ادامه 
داد: از سوی دیگر ظرفیت فروش و حتی صادرات آهن اسفنجی به میزان حداقل یک میلیون تن در 
سال ایجاد می شود.مدیر پروژه های ناحیه احیا در شرکت فولاد خوزستان گفت: با اجرای این پروژه 
۲۰۰ نفر به صورت مستقیم و ۴۰۰ تا ۴۵۰ نفر به صورت غیرمستقیم مشغول به کار شده اند.وی بیان 
کرد: تفاوت نرخ خرید آهن اســفنجی و تولید آن در هر تن ۶ میلیون تومان است و در حال حاضر 

ظرفیت این کارخانه در هر ساعت ۲۲۰ تن است که میزان زیادی سودآوری دارد.

مدیر بهینه ســازی مصرف انرژی شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی گفت: 
۹ درصد از انرژی کشــور در صنعت پتروشــیمی مصرف می شــود که اگر 
در این صنعت بهینه ســازی صورت بگیــرد، ۱۰ درصد از این مقدار کاهش 
می یابد که معادل یک درصد مصرف انرژی کشــور اســت.به گزارش ایسنا، 
مرتضی اشرفی شــهری امروز در نخســتین نشســت هم اندیشی مدیریت 
انرژی، حساب و بازار بهینه ســازی با بیان ینکه تعداد مجتمع های تولیدی 
پتروشــیمی ۷۲ مجتمع است، اظهار کرد: سه مجتمع تأمین سرویس های 
جانبی نیز فعال هستند و در زمینه بهبود عملکرد انرژی و بهینه سازی بیشتر 
بر تجهیزات تمرکز کردیم، اما اکنون در زمینه فرآیندها و ســرمایه انسانی 
نیــز ورود کرده ایم.وی با تاکید بر اینکه در چهار بخش برای بهینه ســازی 
انرژی در صنعت پتروشــیمی اقــدام کرده ایم، گفت: این بخش ها شــامل 
مدیریت مصرف، پایش و اندازه گیری، اقدام های فناورانه و مراودات سازمانی 
و فراســازمانی می شــود.او با بیان اینکه در اوج مصرف نخستین اقدام قطع 
گاز پتروشیمی هاســت، گفت: این اقدام بهره وری در صنعت پتروشیمی را 
پایین مــی آورد و باید مورد بازنگری قرار بگیرد.مدیر بهینه ســازی مصرف 

انرژی شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی با بیان اینکه تا دو سال آینده همه 
مجتمع های پتروشیمی استاندارد ایزو ۵۰۰۰۱ را دریافت خواهند کرد، گفت: 
راهکارهای کوتاه مدت و بلندمدت در بهینه سازی مصرف انرژی مورد توجه 
اســت و برای این موضوع برنامه هایی را در دستور کار داریم.اشرفی با اشاره 
به برنامه های درنظر گرفته شــده، تصریح کرد: یکی از الزام ها در اقدام های 
فرهنگی این است که باید مخاطب را بشناسیم و زمینه مناسب را شناسایی 
کنیم.وی با اشاره به چالش های موجود در این حوزه تاکید کرد: چالش های 
مجتمع های پتروشــیمی برای بهینه سازی مصرف انرژی شامل اجرا نشدن 
ماده ۱۲ رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشــور، افت ارزش 
حرارتی گاز طبیعی، تأمین نشدن پایدار خوراک و سوخت مجتمع ها در فصل 
سرد، اجرایی  نشدن بازار بهینه سازی، فقدان یا اجرا نشدن اهرم های تشویقی 

و نبود امکان تأمین تجهیزات مورد نیاز از منابع داخلی است.
وی بــا بیان اینکــه مدیریت انرژی به صورت مجزا قابل اجرا نیســت و باید 
هماهنگ حرکت کنیم، اظهار کرد: بهینه سازی مصرف انرژی موضوع مهمی 

است که باید مورد توجه قرار بگیرد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران

sobheqtesad@   سال نوزدهم    5000 تومان   شماره 5۳60چهارشنبه 16 اسفند 1402  25 شعبان 1445  6 مارس 2024 @sobheqtesad sobhe-qtesad

رهبر انقلاب اسلامی همزمان با روز درختکاری صبح امروز سه شنبه ۳ اصله نهال کاشتند.به گزارش ایسنا، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقلاب 
اسلامی در هفته منابع طبیعی و همزمان با روز درختکاری صبح امروز سه شنبه سه اصله نهال کاشتند.مشروح خبر و تصاویر تکمیلی متعاقباً منتشر 

می شود.

www.sobh-eqtesad.ir

به مناسبت روز درختکاری و هفته منابع طبیعی

رهبر انقلاب ۳ اصله نهال کاشتند
info@sobh-eqtesad.ir

از سوی ایران خودرو صورت گرفتنامه به استاندارد برای تداوم

 تولید پژوپارس با مجوز کتبی

به دنبــال موضوعات اخیر پیرامــون ادامه  تولید پژو پــارس، پس از آنکه 
گروهصنعتــی ایران خودرو اعلام کرد بر مبنای مجوز کتبی ســازمان ملی 
استاندارد، به ترتیب اولویت جهت واریز وجه فراخوان صورت می گیرد؛ این 
گروه صنعتی در نامه ای از رئیس ســازمان ملی استاندارد خواستار مجوزی 
کتبی و شفاف برای تدوام تولید شده که در این رابطه، رئیس سازمان اعلام 
کرد هنوز نامه ای با این مضمون مشاهده نکرده و چنانچه ایران خودرو به ما 
نامه ای ارسال کرده باشد، پاسخ خود را خواهد گرفت.به گزارش ایسنا، توقف 
تولید پژو پارس از دی ماه ســال جاری با طرح موضوع زیان دهی شرکت به 
سبب قیمت  پایین آن و همچنین عدم رعایت الزامات استاندارهای ۸۵گانه 
صورت گرفت؛ اما رایزنی ها از سوی وزارت صمت و گروه صنعتی ایران خودرو 
با معاون اول رئیس جمهور و ســازمان ملی استاندارد آنقدر ادامه پیدا کرد 
که در نهایت هم به نتیجه رســید و این سازمان مشروط به رعایت تعهدات 
در جهت اصلاح عیوب و بهبود و ارتقا، تولید خودروی پژو پارس ادامه پیدا 
کند.  اما پس از آن، هشتم بهمن ماه، مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو 
از رایزنی صورت گرفته با ســازمان ملی استاندارد برای تمدید این مهلت و 
توافق بر تمدید این مهلت تا پایان ســال ۱۴۰۲ خبر داد و ضمن تاکید بر 
اینکه موافقت صورت گرفته به جهت ایفای تعهدات شرکت  برای مشتریانی 
اســت که در مرحله نخســت فروش یکپارچه خودروهای داخلی در اسفند 
ماه ســال گذشــته، خودروهای پژو پارس خریداری کرده اند؛ اعلام کرد: بر 
همین اساس با توجه به اینکه برخی از این مشتریان نوبت تحویل در سال 
۱۴۰۳ دریافت کرده اند؛ بنابراین رایزنی ها برای ادامه تولید در سال آینده هم 
در حال پیگیری اســت.بدین ترتیب همچنان رایزنی ها با معاون اول رئیس 
جمهور و رئیس ســازمان ملی اســتاندارد ادامه پیدا کرد تا تولید محصول 
پارس تا زمان ایفای تعهدات به مشــتریان در ســامانه یکپارچه تخصیص 
خودرو ادامه داشته باشد و پس از آن هم تولید خودروی پارس در سال های 
آینده با اســتانداردهای کامل ۸۵ گانه به کار خود ادامه دهد.در راســتای 
ادامه  رایزنی های گروه صنعتی ایران خودرو با ســازمان ملی استاندارد برای 
اخذ مجوز تداوم تولید خودروی پژو پارس، بالاخره این گروه صنعتی موفق 
شــد و تداوم تولید پژو پارس برابر قانون، مشــروط به نتایج آزمون شد؛ در 
حقیقت رئیس سازمان ملی استاندارد اعلام کرد: چنانچه این خودرو بتواند 
استانداردهای بین المللی مدنظر را پاس کند، تولید آن مانعی ندارد.اما حال 
آنچه که از شب گذشته، مورد بحث قرار گرفته، این است که گروه صنعتی 
ایران خودرو در اطلاعیه ای، توضیحاتی در رابطه با آخرین وضعیت متقاضیان 
خودرو پارس ارائه کرده است.این گروه صنعتی ضمن اشاره به مصاحبه اخیر 
رئیس سازمان ملی استاندارد، در خصوص موافقت با ادامه  تولید محصول پژو 
پارس، از مساعدت ایشان مبنی بر مجوز تداوم تولید پژو پارس، تشکر و اعلام 
کرده اســت که بر مبنای مجوز کتبی سازمان ملی استاندارد، متقاضیان به 
ترتیب اولویت جهت واریز وجه فراخوان شده و در نوبت تحویل خودرو پارس 
قرار خواهند گرفت.البته مهدی اســلام پناه- رئیس سازمان ملی استاندارد 
ایران- امروز )سه شنبه( در حاشیه رونمایی از سامانه مشتقات نفتی، در رابطه 
با تعیین تکلیف تولید پژو پارس و پاســخ به درخواست ایران خودرو از این 
ســازمان در قالب نامه ای مبنی بر صدور مجوزی شفاف )کتبی( برای ادامه  
روند تولید پژو پارس، اظهار کرد: در رابطه با این نامه اطلاعی ندارم؛ بایستی 
در نامه ای واصل شــده به سازمان استاندارد این موضوع را پیگیری کنم؛ اما 
اگر ایران خودرو به ما نامه ای ارسال کرده است، پاسخ خود را خواهد گرفت.

وی خاطرنشان کرد: در خصوص چگونگی ادامه روند تولید پژو پارس، پیش 
از این مطالبی عنوان کرده ام و آن، مطالب فصل الخطاب اســت. اســتاندارد 
خودرو برای ما مهم اســت، مردم نیز برای ما مهم هستند.گفتنی است که 
در نامه مدیرعامل ایران خودرو به سازمان استاندارد، ارائه مجوز شفاف درباره 

امکان تداوم تولید پارس با استانداردهای فعلی درخواست شده است.

سیستان و بلوچستان در 
مدت چند روز بارشی معادل 

دوسال و نیم را تجربه کرد

وزیر نیرو با بیان اینکه شــبکه آب شرب اغلب روستاهای سیل زده 
سیســتان و بلوچستان برقرار است گفت: حجم بارش هایی که از دو 
- ســه ســامانه اخیر رخ داد، در برخی از نقاط معادل دو سال و نیم 
بوده است.به گزارش ایســنا، علی اکبر محرابیان در جریان بازدید از 
مناطق ســیل زده استان سیستان و بلوچســتان گفت: تقریبا از روز 
گذشته تاکنون همه مناطق ســیل زده مورد بازدید قرار گرفت و در 
همین راســتا جلسه خوبی با حضور همه مســئولان استانی و ملی 
برگزار و بررسی جامعی انجام شد.وی افزود: تامین و برقراری مجدد 
زیرســاخت های حیاتی مانند آب و بــرق، خطوط تلفن و غیره باید 
مدنظر قرارگیرد. خوشــبختانه در بخش برق کار تکمیل شده و برق 
همه روســتاها وصل شده اســت، در بخش آب شرب نیز شبکه آب 
اغلب روستاها پایدار است و تعداد اندکی تا شب گذشته باقی مانده 
بود که مقرر شــد به انجام برسد.وزیر نیرو یادآور شد: در حوزه راه ها 
خسارت قابل توجه است، بسیاری از راه ها که در طول سالیان گذشته 
غیراستاندارد ساخته شده، دچار آسیب شدند، چراکه آب امکان عبور 
از زیرجاده ها را نداشته و دچار آسیب ها جدی است.وی تصریح کرد: 
در این راستا وزارت راه و شهرســازی و سازمان راهداری وارد عمل 
شــدند و ماشین آلات گسترده ای را به منطقه اعزام کردند که بر این 

اساس، اتصال در اغلب نقاط که قطع ارتباط بود برقرار شده است.

گزیده خبر

۹ درصد از انرژی کشور در پتروشیمی مصرف می شود

در آیین گرامیداشت روز درختکاری

رئیسی: روز درختکاری بهانه ای برای یادآوری ضرورت توجه به حفاظت از درختان و فضای سبز است

بازار سرمایه تنها بازار مالی 
معاف از مالیات بر عایدی 

سرمایه

سازمان بورس در آستانه سال نو خانه تکانی 
می کند؟

دلالی و ســوداگری رقیب فعالیت مولد اقتصادی اســت و طرح مالیات برعایدی سرمایه به دنبال کنترل این 
موضوع اســت اما این طرح چه اثری روی بازار سرمایه و بورس دارد؟ به گزارش ایسنا، طرح مالیات بر عایدی 
سرمایه با هدف کنترل سوداگری و دلالی در حال بررسی و تصویب در مجلس شورای اسلامی است، اما برخی 
با القای برخی تحلیل های اشــتباه باعث نگرانی بخشی از مردم شده اند که در بازارهای مالی سرمایه گذاری 
کرده اند. از این رو محمد حسین عسگری کارشناس ارشد بورس و بازارهای مالی در گفت و گو با ایسنا با ارائه 
توضیحاتی در این خصوص به منافع سرمایه گذاری و مزایای معافیت های مالیاتی سرمایه گذاری در بازار سهام 
و قراردادهای مبتنی بر کالا در بازار ســرمایه اشــاره کرد.خرید و فروش کدام دارایی ها شامل مالیات برعایدی 

سرمایه می شود....

۷500 اتوبوس آماده سفرهای نوروزی

از ورود چین به بخش مسکن ایران 
خوشحالیم

رایزنی برای ایجاد منطقه آزاد ایران و 
ازبکستان
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گزیده خبر

سخنگوی دولت تشریح کرد

اقدامات دولت در سیل 
سیستان وبلوچستان

سخنگوی دولت گفت: سفر رئیس جمهور به الجزایر پس از ۱۴ سال صورت گرفت.
به گزارش ایســنا، علی بهادری جهرمی در نشســت خبری هفتگی با نمایندگان 
رسانه ها با اشاره به دستاوردهای سفر رئیس جمهور به الجزایر، گفت: سفر رئیس 
جمهور به الجزایر پس از ۱۴ سال صورت گرفت. رئیس جمهور از فرصت دیدارهای 
دو جانبه و خود اجلاس برای رایزنی و گفت وگو درباره بحران غزه اســتفاده کرد.

وی افزود: گفت وگو با روســای جمهور تونس، بولیوی، عــراق، لیبی، امیر قطر و 
موزامبیــک صورت گرفت و از این فرصت برای دیدارهای دوجانبه و چندجانبه و 
طرح مباحث گازی و موارد مشــترک ما و الجزایر مورد بحث قرار گرفت.اقدامات 
دولت در سیل سیستان وبلوچستان بهادری جهرمی درباره اقدامات دولت در سیل 
سیستان وبلوچســتان، اظهار کرد: وزیر کشور بلافاصله بعد از انتخابات وارد استان 
شد و پیش از آن هم چون استاندار دارای اختیارات ویژه رئیس جمهوری و هیئت 
وزیران است، تمامی اختیارات لازم را برای تصمیم گیری داشتند.دبیر هیئت دولت 
ادامه داد: در همان دو روز ابتدایی سیل هم دولت مصوب کرد ۵۰۰ میلیارد تومان 
به عنوان تنخواه اولیه برای مدیریت هزینه های اولیه امدادرسانی و جبران بخشی از 
خسارات، در اختیار استان قرار گرفت.وی ادامه داد: برق همه ۶۴ روستای سیستان 
و بلوچستان که قطع شــده بود، وصل شد. عموم مسائل آبرسانی  برطرف شده و 
بخشی که باقیمانده با حضور مقامات محلی و ملی در حال رفع است. حدود هزار 
خانوار در چادرهایی که در اختیارشان قرار گرفته اسکان یافتند. راه های مواصلاتی 
باز شــد و حدود ۱۰ محور باقی مانده که بازگشایی خواهند شد.سخنگوی دولت 
گفت: ۳ بالگرد امدادرســانی در همان ابتدا وارد استان شد. اقلام مورد نیاز هم در 
اختیار ســیل زدگان قرار گرفت.ستاد سفرهای نوروزی با ۲۴ دستگاه آغاز به کار 
کردســخنگوی دولت یادآور شد: از امروز ستاد ســفرهای نوروزی با ۲۴ دستگاه 
آغاز به کار کرد که با محوریت وزارت گردشــگری اســت، در همین راستا یکی از 
مصوبات اخیر دولت اعطای مجوز به وزارت راه برای استفاده از روش های مختلف 
تامین مالی بانکی و حتی غیرنقدی برای بهسازی و نوسازی جاده ها بود که پیش 
از آغاز ســفرهای نوروزی این فرآیند نوســازی شروع شده اســت.وی با اشاره به 
کاهش رشد نقدینگی، گفت:هدف گذاری امسال کاهش نرخ رشد نقدینگی به ۲۵ 
درصــد بود. آخرین آمار بانک مرکزی هم این نــرخ را ۲۵.۴ درصد اعلام کرده که 
نشــان دهنده اثرگذاری اقدامات دولت و کاهش ۱۷ درصدی نرخ رشد نقدینگی 
اســت. از ابتدای دولت تاکنون حدود ۱۷ درصد کاهش رشــد نقدینگی را شاهد 
بودیم. نرخ تورم نقطه به نقطه بهمن به حدود ۳۵ درصد کاهش یافته که کاهش 
حدودا ۲۵ درصدی از ابتدای دولت دارد و اثر آن در کاهش تورم سالانه هم دیده 
خواهد شــد.بهادری جهرمی در حوزه تامین و تخصیص ارز هم آمار گمرک نشان 
دهنده رکوردشکنی تامین و تخصیص ارز و شکسته شدن رکورد تجارت خارجی 
هم در حوزه نفتی و هم غیرنفتی اســت. در طول سال گذشته در مجموع شاهد 
افزایش حجم تجارت خارجی و درآمدهای ارزی و تخصیص ارز را داشــته ایم. این 
جهت دهی تامین و تخصیص ارز به سمت کالاهای اساسی، مواد اولیه و تجهیزات 
تولیدی بود. در حوزه نفت و گاز در پاییز به بالای ۲۰ درصد نرخ رشــد اقتصادی 
داشــتیم که در فصول مختلف در مجموع نرخ رشد اقتصادی ما به گزارش مرکز 
آمار ایران به ۷ درصد هم رسید. نرخ های رشد اقتصادی در اکثر فصول بالای ۳ و 
نیم تا ۴ درصد بود. در بخش مسکن امسال موفق شدیم وارد رشد مثبت شویم در 
نفت و گاز هم رکودزنی کردیم در برخی حوزه ها هم مانند کشاورزی، خشکسالی 
اجازه نداد به اهداف برسیم با این حال افزایش ۱۲۲ درصدی نرخ خرید تضمینی 
گندم از ابتدای این دولت را شــاهد بودیم.نگاه دولت در شورای عالی کار جبران 
هزینه های قشــر کارگر است سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره افزایش 
حقوق کارگران، با بیان این که »افزایش آن در شورای عالی کار مشخص می شود«، 
اظهار کرد: این نهاد مبتنی بر سه جانبه گرایی است و یکی از این سه بخش، یعنی 
یک سوم اعضای این شورا نمایندگان دولت هستند که نگاه آن ها جبران هزینه ها 
برای قشــر کارگران اســت و در عین حال کارفرمایان ما هم باید توان اقتصادی 
تحقق رشد اقتصادی و استمرار ظرفیت تولیدی و اشتغال زایی داشته باشند. یعنی 
هم جبران هزینه تورمی برای کارگران وجود داشــته باشد و در عین حال عاملی 
برای رشــد تورم نباشد. امیدواریم برای سال آینده تصمیم مناسبی برای افزایش 
مناسب حقوق کارگران داشته باشیم.بهادری جهرمی با بیان این که »طرح کالابرگ 
الکترونیکی با اســتقبال ۸۰ درصدی مشــمولان روبه رو شده است«، اظهار کرد: 
اجرای این طرح تا ســه ماه تداوم دارد. استقبال گسترده از این طرح نشانگر تأثیر 
آن در ایجاد ســپری برابر انتظارات و آثار تورمی، به ویژه در کالاهای اساسی مورد 
نیاز خانوارها است. وی در پاسخ به پرسشی درباره ارائه لیست اموال وزرای دولت 
به قوه قضائیه، یادآور شد: قانون اساسی همه را ملزم به ارائه لیست اموال به بخش 
مربوط در قوه قضائیه می کند. در ابتدای دولت ســیزدهم طبیعتا این الزام، ابلاغ، 
پیگیری و اجرا شده است.قراردادهایی با عشایر برای تولید گوشت پیش بینی شده 
است سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشــی درباره برنامه های دولت برای تامین 
گوشت، گفت: اولویت ما حمایت از تولید داخل و احیای دام مولد سبک و سنگین 
است، دولت پیگیری آن است و در حوزه مرغ و طیور هم اجرا شده و در حوزه دام  
نیز به نتیجه رسیده اما طبیعتاً زمان بیشتری می برد.بهادری جهرمی یادآور شد: 
در این زمینه اقداماتی از جمله قراردادهایی با عشایر برای تولید گوشت پیش بینی 
شــده، هم تامین مواد مصرفی دام پیش بینی، ذخیره سازی و سفارش گذاری شده 
است. در عین حال به منظور جبران کمبودها مجوز لازم به وزارت جهاد داده شده 
که محدود به این ماه هم نیست. تا زمانی که نیاز داخلی به گوشت از طریق تولید 
داخل به طور کامل تامین نشود، واردات گوشت ادامه خواهد داشت. واردات گوشت 
تحت نظارت سازمان دامپزشکی، سازمان استاندارد و سایر نهادهای قانونی مرتبط 
انجام می شــود.دبیر هیئت دولت درباره کشیدن خط لوله گاز ایران به پاکستان، 
گفت: شب گذشته رئیس جمهور تلفنی با نخست وزیر پاکستان گفت وگو کرد که 
طی آن از رئیس جمهوری برای ســفر به پاکســتان در ســال آینده هم به شکل 
رســمی دعوت شد.وی ادامه داد: همچنین موضوع خط لوله گاز در این گفت وگو 
مطرح شــد. ایران تعهدات خود را در مورد خط لوله گاز را تقریباً تمام کرده و در 
حال تکمیل است. مقامات پاکستانی نیز اعلام کرده اند که در حال انجام تعهدات 
خود هســتند. امیدواریم هرچه سریعتر این تعهدات مشترک نهایی شده و امکان 

بهره برداری از خط لوله فراهم شود.

تشکر رهبر انقلاب از ملت ایران به خاطر حضور پای صندوق های رأی

در آیین گرامیداشت روز درختکاری

رئیسی: روز درختکاری بهانه ای برای یادآوری ضرورت توجه به حفاظت از درختان و فضای سبز است

حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به برگزاری انتخابات، فرمودند: از ملت ایران به خاطر حضورشان پای صندوق های رای 
تشکر کنم.به گزارش ایسنا، حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی صبح امروز بعد از کاشت ۳ اصله درخت 
که همزمان با روز درختکاری انجام شد، از حضور ملت ایران در پای صندوق های رأی در ۱۱ اسفند تشکر کردند و گفتند: 
حضور ملت ایران در انتخابات انجام وظیفه اجتماعی و تمدنی و یک جهاد بود.رهبر انقلاب اســلامی افزودند: دشــمنان 
حدود یکســال با تبلیغات خود تلاش کردند تا مردم را از حضور در انتخابات منصرف کنند و انتخابات از رونق بیفتد اما 
مردم با حرکت بزرگ و حماسه آمیز خود در ۱۱ اسفند، به مواجهه با تلاش دشمنان رفتند، بنابراین این حرکت یک جهاد 
بود.حضرت آیت الله خامنه ای از دســت اندرکاران انتخابات اعم از مســئولین برگزاری، تبلیغات و حفظ امنیت نیز تشکر و 
قدردانی کردند.رهبر انقلاب اســلامی همچنین با اشــاره به وقوع سیل در بخش های جنوبی استان سیستان و بلوچستان 
و خســارت های وارد شــده به مردم تاکید کردند: کمک ها و امدادهایی که از طرف بخش های دولتی و غیر دولتی در حال 
انجام است، باید ادامه پیدا کند و کسانی هم که توانایی ورود به امداد و کمک را دارند، برای کمک رسانی وارد شوند.حضرت 
آیت الله خامنه ای در سخنان خود با اشاره به روز درختکاری، کاشت درخت را یک سرمایه گذاری باصرفه و پرسود خواندند 
و افزودند: درخت دارای ثمرات زیادی همچون افزایش اکسیژن هوا و مقابله با آلاینده ها است، بنابراین یک سرمایه گذاری 
پرسود است به خصوص در شرایط زندگی ماشینی امروز که متاسفانه آلاینده ها افزایش پیدا کرده اند.درخت زیتون، نهالی 

که امروز رهبر انقلاب کاشتند
ایشان اهتمام اسلام را بر ارتباط انسان با طبیعت و همچنین مراقبت از طبیعت یادآور شدند و با اشاره به غرس سه اصله 
درخت برای نشــان دادن اهتمام بیشتر به درختکاری، از جمله کاشت یک درخت زیتون گفتند: برای اعلام همبستگی و 
همدلی با مردم مظلوم و البته بسیار مقاوم فلسطین، یکی از درخت هایی که امروز کاشته شد، درخت زیتون بود و این اقدام 
نمادین در واقع برای ابراز سلام به آنها بود و اینکه بگوییم همواره حتی در کاشت درخت نیز به یاد مردم فلسطین هستیم.

رهبر انقلاب اسلامی علاوه برکاشت نهال زیتون، یک اصله نهال »سرو لاوسون« و یک اصله نهال »انَجیلی« را که در داخل 
تولید شــده اند، غرس کردند.درخت َ»انجیلی«، یک درخت بومی جنگل های مازندران است که علاوه بر استفاده از چوب 

سخت آن در مصارف مختلف، ریشه و برگ های آن نیز استفاده دارویی دارند.

در  مردم  مشارکت  قالیباف: 
وطن   از  برآمــده  انتخابات 
دوستی و آگاهی سیاسی بود

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این که انتخابات مجلس با نقش 
آفرینی مردم برگزار شــد، گفت: مشارکت مردم با وجود طراحی های 
گوناگون دشــمنان، برآمده از وطن دوستی و علاقه و امنیت کشور و 
آگاهی سیاسی بود.به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی 
امروز در نطق پیش از دســتور خود با اشــاره به حضور پرشور مردم 
در انتخابات ۱۱ اســفندماه گفت: از جایگاه خانه ملت، از نقش آفرینی 
یکایک هموطنان و همه دســت اندرکاران انتخابات دوازدهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی تقدیر و تشکر می کنم. از مجریان و ناظران به 
خصوص نیروهای امنیتی و نظامی تشکر می کنم که با هوشمندی و 
درایت امنیت انتخابات را در سراسر کشور تامین کرده اند.رئیس مجلس 
شورای اسلامی تاکید کرد: انتخابات شکوهمند مجلس در میانه تحریم 
داخلی و خارجی چنان با نقش آفرینی مردم برگزار شــد که همه ما را 
به طور مضاعف متوجه مسئولیت های خود کرد. این مشارکت با وجود 
طراحی های گوناگون دشمنان حقیقتا برآمده از وطن دوستی و علاقه 
به امنیت کشور و آگاهی سیاسی بود. امیدوارم مردم با حضور پرشور 

در مرحله دوم انتخابات مجلس شورای اسلامی در حوزه های انتخابیه 
اعلام شده، مجاهدت خود را با شایستگی و شکوه تکمیل کنند.قالیباف 
بیان کرد: آنهایی که از حق رای خود اســتفاده کردند، ماجورند؛ البته 
ما درباره هموطنانی که به هر دلیل در این انتخابات مشارکت نداشتند 
نیز مسئولیم. نمایندگان منتخب تنها وکیل افرادی که به آنها رای داده 
و یا در انتخابات شرکت کردند، نیستند. باید نمایندگان منتخب خود 
را وکیل و خادم تمام مردم بدانند و در راســتای تامین خیر عمومی 
تصمیم گیــری کنند و صرفا در جلب رضایت حلقــه طرفداران خود 
محصور نماند.رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: امیدوارم ثمره 
فعالیت ما مسئولان بتواند رضایت اقشار مختلف مردم را چنان جلب 
کند که به سیر صعودی مشارکت در انتخابات آینده منجر شود. برای 
این کار باید از هر چه به احیای امر ملی آسیب می زند، پرهیز کنیم و 
خیر عمومی را در دستور کار قرار دهیم.وی گفت: ما به خوبی می دانیم 
اگر وضع اقتصادی کشــور رونق داشت و بداخلاقی های سیاسی نبود، 
نرخ مشــارکت در انتخابات متفاوت می شد. مردم با صندوق رای قهر 
نیستند اما انتظار کارآمدی بیشتر دارند پس باید صندوق رای کارایی 

و گره گشای روزافزون خود را در کارآمد سازی حکمرانی نشان دهد.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: نفس حضور و اصل مشارکت 
این تعداد مردم در انتخابات نشان از پایبندی به چارچوب های نظام و 
نگاه به صندوق و به مثابه کوتاه ترین و بهترین راه برای حل مشکلات 
اســت؛ با توجه به تقســیم کاری که برای تمرکز بر مسائل واقعی با 

قوه مجریه داریم، هرگونه اختلاف افکنی، حاشــیه روی و 
دوقطبی سازی قابل قبول نیست چون علاوه بر مسئولیت 
وجدانی و شــرعی، نارضایتی مردم را نیــز به دنبال دارد.

قالیباف تصریح کرد: ما پایه های همکاری دولت و مجلس 
شورای اسلامی را به نفع مردم در قالب برنامه هفتم توسعه 
محکم کردیــم در دوره جدید نظــارت موثری بر اجرای 
برنامه هفتم توســعه خواهیم داشت تا حقوق عامه احیاء 
شــود و کارآمدی دســتگاه حکمرانی افزایش یابد.رئیس 
مجلس شــورای اسلامی خطاب به نمایندگان اظهار کرد: 
از همکاران گرامی که در مجلس دوازدهم توفیق همراهی 
آنها را نداریم، برای همه زحمات شان در دوره یازدهم تشکر 
می کنم همچنین به بــرادران و خواهران ارجمندم که در 
دوره جدید به ترکیب مجلس شورای اسلامی می پیوندند، 
تبریــک می گویم و ورود آنها را بــه کارزار همگرایی برای 
کارآمدی خوشامد می گویم.وی گفت: نه در درون مجلس 
شورای اسلامی و نه در همکاری با سایر قوا ما دستور کار 
دیگری جز افزایش کارآمدی نداریم بعد تقنینی و نظارتی 
مجلس شورای اسلامی در خدمت این هدف خواهد ماند.

قالیباف در پایان بیان کرد: ما با رهبر فرزانه و بزرگوارمان 
عهد بســته ایم که فرصت ناشی از مشــارکت مردم را در 

مسیر تحول قدر بدانیم.

رئیس جمهور گفت: روز درختکاری بهانه ای است تا ضرورت توجه 
به درختکاری و حفاظت از درختان و فضای سبز در راستای ایجاد 
فضا،  هوا و محیط زیست سالم و در نتیجه فضای پرنشاط و مفرح 
زندگی برای مردم یادآوری شــود.به گزارش ایسنا، سید ابراهیم 
رئیسی صبح امروز سه شــنبه در آیین روز »درختکاری« ضمن 
غرس یــک اصله نهال در محوطه دفتر ریاســت جمهوری، این 
روز را نماد اهمیت درختکاری، صیانت از درختان، ایجاد و حفظ 
فضای سبز دانست و تصریح کرد: روز درختکاری بهانه ای است تا 
ضرورت توجه به درختکاری و حفاظت از درختان و فضای ســبز 
در راستای ایجاد فضا،  هوا و محیط زیست سالم و در نتیجه فضای 
پرنشــاط و مفرح زندگی برای مردم یادآوری شود.رئیس جمهور 
با اشــاره به اینکه رهبر معظم انقلاب اسلامی سال هاست شخصا 
سنت حسنه غرس نهال در روز درختکاری و اهمیت و ارزش آن 
را در عمــل به همه ما یادآوری کرده و آموخته اند، افزود: اهمیت 
توجه به محیط زیســت و فضای سبز در آموزه های اسلام نیز به 
شــکل ویژه مورد توجه قرار دارد.رئیسی با اشاره به اجرای طرح 
کمربند ســبز تهران که از سوی شهرداری تهران دنبال می شود، 
اظهار داشت: اقدامات خوبی در این زمینه انجام شده و هکتارها 
زمین به خصوص در شهر تهران که از مشکل آلاینده ها نیز متاثر 
است، درختکاری و تبدیل به فضای سبز شده است. برنامه کاشت 
یک میلیارد اصله درخت نیز در دولت برنامه ریزی و اعلام شــده 
و اگر چه مسئولیت محوری این موضوع با وزارت جهادکشاورزی 
اســت، اما همه بخش ها در کشور و استان های مختلف باید برای 
اجرای این طرح مســئولانه و جدی اقدام کنند.رئیس جمهور با 
اشاره به اهمیت موضوع حفاظت از محیط زیست و جلوگیری از 
تخریب جنگل هــا و آلایندگی آب و هوا گفت: توجه به حفاظت 
از محیط زیست از الزامات توسعه یافتگی است و همانگونه که در 
قانون اساســی ما توسعه یافتگی فرع بر حفاظت از محیط زیست 
قرار داده شده، به هیچ وجه نباید اجازه دهیم احداث هیچ کارخانه 
و کارگاهی موجب ایجاد آلایندگی و آســیب به محیط زیســت 
و ایجــاد خطر و ضرر برای مردم شود.رئیســی با تأکید بر اینکه 
سیاســت ها و اقدامات حفاظتی از محیط زیســت باید در همه 
عرصه های آبی، خشکی و جنگلی و امثال آن به دقت رعایت شود، 
خاطر نشــان کرد: امیدوارم همه مسئولان بخش های مختلف و 
مردم با توجه جدی به ضرورت حفاظت از محیط زیست اقداماتی 
مانند درختکاری و دیگر اقداماتی را که می تواند به ســلامت فضا 

و محیط زیست جامعه کمک کند، به طور جدی دنبال کنند.

رئیس کمیســیون شوراها و امور داخلی کشــور با بیان این که طراحی دشمن مبنی بر تحریم انتخابات شکست خورد، گفت: مردم با حضور در 
انتخابات دشــمن را ناامید کردند و امیدی در دل جامعه به خصوص جوانان به وجود آوردند.محمدصالح جوکار در گفت وگو با ایســنا با اشاره به 
حضور پرشور مردم در انتخابات ۱۱ اسفندماه گفت: دشمن پروژه تحریم انتخابات را طراحی کرده بود که عده ای در داخل کشور بر این موضوع 
می دمیدند تا مردم پای صندوق های رای حضور پیدا نکنند، اما مردم فهیم و هوشیار ما در راستای استقلال کشور و تداوم راه شهدا و مسیر انقلاب 
در انتخابات حضور پیدا کرده و تجدید بیعتی با رهبری داشــتند.وی اضافه کرد: مردم در انتخابات حضور پیدا کردند تا به دنیا اعلام کنند پای 
کار هستند البته که این وظیفه نمایندگان دور بعد را سنگین تر کرده است. باید قوانینی وضع شود که در راستای حل مشکلات مردم و منافع 
ملی باشــند.منتخب مجلس دوازدهم خاطر نشــان کرد: با حضور مردم در انتخابات دشمن ناامید شد و امیدی در دل مردم به خصوص جوانان 
ایجاد شد چون جوانان در این مدت مورد آماج عملیات رسانه ای و روانی دشمن قرار داشتند و این حضور آنها نقطه عطفی برای مشارکت شان 

در تعیین سرنوشت شان بود.

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور گفت: در یک ماهه منتهی به انتخابات شاهد نزدیک به ۲۰۰ حمله از انواع و اقسام حملات در حوزه سایبری، 
از کوچک و بزرگ بودیم.به گزارش ایسنا، سردار غلامرضا جلالی با حضور در یک برنامه تلویزیونی در پاسخ به پرسشی پیرامون چگونه تامین امینت 

سایبری انتخابات اخیر که برای نخستین باز نیازمند ارتباطات سایبری به ویژه احراز هویت برخط بود، اظهار کرد: تامین امنیت همه جانبه سه اتفاق مهم یعنی ۲۲ بهمن ماه، جشن نیمه شعبان و برگزاری 
انتخابات در بستری انجام شد که متاثر از حادثه تروریستی و غم بار مراسم سالگرد شهید سلیمانی بود که به شهادت ده ها تن از هموطنانمان انجامید و این، مسئولیت نیروهای اطلاعاتی، امنیتی و پدافندی را 
بسیار سنگین کرده بود.وی ادامه داد: مجاهدت شبانه ریزی و برنامه ریزی دقیق و جامع، اقداماتی جهادی و با روحیه ای بسیجی، سبب شد تا شاهد یک امنیت همه جانبه در این سه رویداد بزرگی ملی باشیم 

که شایسته تقدیر است.

جوکار: پروژه تحریم انتخابات شکست خورد
سردار جلالی اعلام کرد

شناسایی و دفع ۲۰۰ حمله سایبری در یک ماه منتهی 
به انتخابات
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گزیده خبر

رییس اتحادیه شرکت های مسافربری خبر داد

۷500 اتوبوس آماده سفرهای نوروزی

رییس اتحادیه شــرکت های تعاونی مســافربری با بیان اینکه تعداد اتوبوس ها در حال 
حاضر به ۷۵۰۰ عدد رسیده است، گفت: به دنبال این هستیم این عدد را تا نوروز افزایش 
دهیم و اتوبوس هایی که به بخش های دیگر از جمله سفرهای درون شهری یا کارخانه ها 
جذب شــده را برگردانیم.احمدرضا عامری در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت ناوگان 
اتوبوســرانی برای سفرهای برون شهری در آســتانه نوروز بیان کرد: تعداد اتوبوس ها در 
حال حاضر به ۷۵۰۰ عدد رســیده اســت اما به دنبال این هســتیم این عدد را تا نوروز 
افزایش دهیم و اتوبوس هایی که به بخش های دیگر از جمله ســفرهای درون شــهری 
یا کارخانه ها جذب شــده را برگردانیم.وی در پاسخ به اینکه کشور به چه تعداد ناوگان 
اتوبوســی برای سفرهای نوروزی نیاز دارد، گفت: این موضوع بستگی به سفرهای مردم 
دارد. امســال هم نوروز مقارن با ماه مبارک رمضان شده و نمی توان پیش بینی کرد اما 
احتمال دارد ســفرها کاهش پیدا کند.رییس اتحادیه شرکت های تعاونی مسافربری با 
بیان اینکه افزایش نرخ بلیت با تورم موجود در جامعه و افزایش قیمت کالاهای مصرفی 
نیســت، گفت: در حال حاضر قیمت یک تایر لاستیک به ۸۰ میلیون تومان هم رسیده 
است. مبلغ کارشناسی شــده از سوی کارشناسان اقتصادی دولتی در حوزه حمل ونقل، 
به ازای هر نفر کیلومتر در ماشین های وی آی پی ۱۸۵۰ تومان، ماشین های ویژه ۱۶۰۰ 
تومان اســت. اما اکنون این عدد بین ۳۰۰ تا ۴۰۰ تومان اســت و ۱۳۰۰ تومان از نرخ 
واقعی حمل ونقل عقب هستیم؛ هرچند که مردم هم توان خرید چنین قیمتی را ندارند.

عامری دربــاره احتمال افزایش قیمت بلیت اتوبوس بیان کرد: اخباری مبنی بر افزایش 
۲۵ درصدی قیمت بلیت اتوبوس وجود دارد؛ زیرا در ایام ســفرهای نوروزی اتوبوس ها 
به صورت یکســر خالی حرکت می کنند و سفرهایشان به مقصدهای زیارتی و سیاحتی 
یک طرفه است؛ به همین دلیل با افزایش قیمت جبران یک سر خالی بودن است و برای 
راننده ها هم صرفه بیشتری دارد، آن هم در شرایطی که قیمت یک اتوبوس در شرایط 

فعلی بالغ بر ۲۷ میلیارد تومان است.

عضو هیئت مدیره اتحادیه پوشاک اعلام کرد

طرح مقابله با قاچاق پوشاک متوقف شد
عضو هیئت مدیره اتحادیه تولید و صادرات پوشــاک از توقف طرح مقابله با قاچاق 
پوشاک در سطح عرضه خبر داد.مجید افتخاری در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: طرح 
مقابله با قاچاق پوشاک در سطح عرضه فقط دو هفته به صورت مقطعی انجام شد و 
در نهایت با فشارهای برخی از اتحادیه ها در آستانه شب عید متوقف شد.وی با بیان 
اینکه صنعت پوشــاک رها شده و این صنعت با همه ظرفیت در اختیار افرادی قرار 
گرفته که توانایی و شناخت درست ندارند، تصریح کرد: در حال حاضر شاهد هستیم 
ترک ها برنامه ریزی شده و منسجم در حال ورود به بازار ایران هستند. در شرایطی که 
واردات ممنوع است برخی از برندهای ترک فروشگاه های وسیع در کشور گرفته اند. 
اینکه چگونه مجوز گرفته اند بحث پیچیده ای است اما معمولا ادعا می کنند که کالای 
خود را در ایران تولیــد می کنند.افتخاری ادامه داد: اخیراً یک پلتفرم ترکیه ای ادعا 
کرده بود که یک میلیارد دلار در بازار ایران فروش داشته و بررسی ها نشان می دهد 
که این پلتفرم اینماد و مجوزهای فعالیت رسمی در داخل کشور را هم دارد و با درگاه 
بانکی رســمی فعالیت غیرقانونی قاچاق داشته است. در نهایت هم  به خاطر مسئله 

عفاف و حجاب با این پلتفرم برخورد شد و نه به دلایل اقتصادی. 

یک فعال صنعت ساختمان:

از ورود چین به بخش مسکن ایران 
خوشحالیم

فعــال صنعت ســاختمان  یک 
بــا بیــان اینکه بخش مســکن 
بــه دومین صنعت کشــورهای 
نفت خیز تبدیل شده است گفت: 
در صورت تزریق منابع مالی و ارز 
و ورود تکنولوژی ساخت به ایران 
توســط کشــور چین خوشحال 
می شــویم و آمادگــی همکاری 

بــا آنها را داریم.به گزارش ایســنا، پژمان جوزی ـ رییــس هیات مدیره انجمن صنعت 
ساختمان تهران - در نشســت خبری اظهار کرد: صنعت ساختمان نقش بی بدیلی در 
اشــتغال و تولید ناخالص داخلی دارد و به شکوفایی اقتصادی منجر می شود. لذا دولتها 
باید صدای این صنعت را بشــنوند و با آغوش باز پذیرای رفع مشــکلات آنها باشــند.

وی افزود: امروزه صنعت ســاختمان در ایران و جهان، پرچمدار صنایع جهان با قدمت 
هزاران ســال است. این صنعت در کشورهای نفت خیز دومین صنعت پیشران اقتصاد و 
نخســتین صنعت در اشتغال است. به همین دلیل برخی کشورهای منطقه سعی دارند 
صنعت ســاختمان را به صنعت اول در اقتصاد کشورشان تبدیل کنند.سهم ۵ درصدی 
بخش مســکن در تولید ناخالص داخلی جوزی با بیان اینکــه به مدد فناوریهای نوین 
همچون پرینترهای ســه بعدی و صنعتی سازی، بخش مســکن مدام در حال پیشرفت 
است گفت: بخش ساختمان به طور مستقیم حدود پنج درصد از تولید ناخالص داخلی 
کشــور را در بر گرفته و هر زمان این بخش راه افتاده شاهد رونق اقتصادی بوده ایم. اگر 
به این حوزه توجه نشــود، هم خود و هم بخشهای وابسته را به رکود می کشاند.رییس 
هیات مدیره انجمن صنعت ســاختمان تهران در پاسخ به سوال ایسنا درباره ورود چین 
به صنعت ساختمان ایران و نهضت ملی مسکن گفت: هدف اصلی ایجاد این انجمن در 
جهت ارتقای علمی و فناوری در صنعت ســاختمان بود. درخصوص تزریق منابع مالی 
و ارز به کشور توســط کشور چین خوشحالیم و می توانیم در این زمینه به آنها متصل 
شــویم اما اینکه پیمانکار چینی و افراد چینی در این کشور مشغول کار شوند نیازمند 
کارشناسی است. به هر حال با ورود تکنولوژی ساخت و ساز توسط چین به ایران کاملا 
موافقیم. وی درباره راهکارهای کاهش قیمت مسکن گفت: دولت باید راهکارهای خرید 
مســکن را تسهیل کند و این راه پرســنگلاخ را هموار کند. با توجه به سیاست افزایش 
جمعیت، دولت باید بخش خصوصی را کنار خود ببیند. بخش خصوصی این آمادگی را 
دارد که بدون هیچگونه درخواســت تسهیلات یا دریافت زمین دولتی در طرح نهضت 
ملی مسکن با دولت همکاری کند. مسکن ۲۵ متری اصلا معنی نداردجوزی درخصوص 
مســکن ۲۵ متری گفت: ما به دنبال افزایش جمعیت هستیم و مسکن ۲۵ متری اصلا 
معنی ندارد. باید به دنبال صنعتی ســازی، ارزان سازی و مسکن اجتماعی همانند آنچه 
کشورهای توسعه یافته انجام داده اند باشیم. قیمت مسکن اساسی الگوی جهانی دارد و 
قطعا با نرخهایی ســاخته شود که بتوان به صورت آبرومند در آن زندگی کرد. در زلزله 
خوی ســاختمانهایی بود که می توانستیم با دست میلگردهای آن را خم کنیم. اگر قرار 

است مسکنی که ساخته می شود خراب شود بهتر است ساخته نشود.

رایزنی برای ایجاد منطقه آزاد ایران و ازبکستان

چراپولکسانیکهدرحراجسکهبرندهنشدند،باتاخیربرگرداندهمیشود؟

رئیس کل ســازمان توسعه تجارت ایران در دیدار با معاون اول وزارت 
صنعت و تجارت ازبکستان ضمن اشاره به مذاکرات تجارت ترجیحی 
بین دو کشور اظهار امیدواری کرد حجم مبادلات تجاری تا ۲۰۲۵ به 
یک میلیارد دلار برســد. معاون اول وزارت صنعت و تجارت ازبکستان 
نیز در این دیدار با اشاره به ایجاد منطقه آزاد ایران و ازبکستان نسبت 
به همکاری دو کشــور در زمینه تولید مشــترک ابراز تمایل کرد.به 
گزارش ایسنا، مهدی ضیغمی، معاون وزیر و رئیس کل سازمان توسعه 
تجارت ایران در دیدار با ناظم جــان خان مرادوف، معاون اول وزارت 
صنعت و تجارت ازبکستان با اشاره به عدم شناخت کشورهای همسایه 
از ظرفیــت اقتصادی ایران، گفت:۳۰  هیات تجاری از ازبکســتان در 
نمایشــگاه ۲۰۲۳ ایران شرکت کردند و تمایل داریم تعاملات تجاری 
دو کشــور ادامه داشته باشــد و هیات های دولتی و بخش خصوصی 
ازبکســتان در نمایشگاه ایران اکســپو ۲۰۲۴نیز حضور فعالی داشته 
باشند.ضیغمی با بیان اینکه شرکت در نمایشگاه ایران اکسپو می تواند 
به منزله شناخت بیشــتر از کالاهای ایرانی قلمداد شود، گفت: بدون 
تردید ایران اکسپو کالاهای تولیدی بیشتری از ایران را معرفی خواهد 
کرد.رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران ضمن تاکید بر لزوم تقویت 
تعاملات تجاری ایران و ازبکســتان و اجرای هدف گذاری های تجاری 
دو رئیس جمهور، بیان کرد: روســای جمهور دو کشــور توافق کردند 
حجم مبادلات تجاری تا ۲۰۲۵ به یک میلیارد دلار برســد. همچنین 
تکمیل و توسعه زیرســاخت های تجاری دو کشور نیز باید در دستور 
کار قرار بگیرد.معاون وزیر صمت با اشاره به اینکه مذاکرات مربوط به 
تجارت ترجیحی در حال تکمیل شدن است، گفت: همچنین باید در 
راســتای تامین کالاهای مورد نیاز دو کشور نیز مذاکراتی انجام شود. 
وی با اشــاره به ضرورت همکاری های حمل و نقلی و یکسان سازی و 
صفر کردن عوارض ناوگان های جاده ای، گفت: بر این اساس مقرر شد 

کمیته مشترک حمل و نقلی در بهار سال آینده نیز تداوم پیدا کند.
رئیس کل ســازمان توسعه تجارت با تاکید بر اینکه هیات های ازبکی 

در بازدیدهای اخیر فقط با ۵ درصد ظرفیت های اقتصادی ایران آشنا 
شدند، افزود: ظرفیت بالای ایران در تولید صنایع  هایتک و تجهیزات 
پزشکی، قابل توجه است و هم اکنون یک یا دو کشور در دنیا توانایی 
تولید برخی تجهیزات پزشــکی تولید شــده در ایران را دارند.  وی با 
تاکید بر اینکه ســودآوری باید دغدغه اصلی در تجارت باشــد، گفت: 
دریافــت عوارض در مرزها نباید اولویت در تجارت محســوب شــود، 
هرچند خدمات حمل و نقل بخشــی از تجارت قلمداد می شــود اما 
مشــکلات در زمینه اخذ عوارض را می توان با تشریک مساعی حل و 
فصل کرد.رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران ادامه داد: برنامه ریزی 
باید به گونه ای باشد که در ۲۰۲۵ شرایط برای شروع تجارت آزاد بین 
دو کشــور فراهم شــود. در این زمینه توافق های اولیه صورت گرفته 
است و امیدواریم در ۱۵ روز آینده یعنی اوایل فروردین سال جدید در 

این خصوص به جمع بندی نهایی برســیم.ضیغمی با اشاره به حمایت 
دوجانبه در بحث حمل و نقل، بیان کرد: ایران با هدف جبران ناترازی 
در بحث ســوخت گازوییل راهکارهایی را در نظر گرفته است.در ادامه 
این دیدار، ناظم جان خان مرادوف، معاون اول وزارت صنعت و تجارت 
ازبکســتان با تاکید بر اینکه تجار و بازرگانان ازبکی در ایران اکســپو 
شــرکت خواهند کرد، افزود: هدف ما توافق در زمینه تولید مشترک 
است و امیدواریم سازمان توسعه تجارت در این زمینه همکاری داشته 
باشــد. معاون اول وزارت صنعت و تجارت ازبکستان ادامه داد: تلاش 
داریم با مشارکت ایرانیان یک منطقه آزاد ویژه اقتصادی در ازبکستان 
برای ایرانیان در نظر بگیریم و هم اکنون زیرساخت های این مهم تامین 
است.وی با اشــاره به توافقات صورت گرفته در حاشیه اجلاس سران 
اکو با طرف ایرانی، گفت: تاکنون قدم موثری برای حل مشــکلات در 

زمینه تامین سوخت برداشته نشــده است و امید داریم دوستانی که 
در حوزه ســرمایه گذاری فعال هستند، این مانع را پشت سر بگذارند.

معاون اول وزارت صنعت و تجارت ازبکســتان ادامه داد: سال گذشته 
۲۴ هزار وسیله نقلیه بین ۲ کشور جابه جا شد که از این عدد ۱۵۰۰ 
دســتگاه ازبکی و ۴۰۰۰ خودرو ایرانی و مابقی خودروها از کشورهای 
ثالث آمدند. به گفته او این ســخن به این معناست که بار و خودرو از 

آن دو کشور است اما در این میان سود عاید اشخاص ثالث می شود.
وی با ابراز امیدواری نســبت به کمک طــرف ایرانی در بحث کاهش 
هزینه های حمل ونقل افزود: خودروهایی که از ســوی ازبکســتان به 
کشورهای دیگر می روند، از سوخت ایرانی استفاده نمی کنند و مسیر 
جابه جایی بار طولانی است، از این رو برخی تجار مسیر جدید دریایی 

از ترکیه را تعریف کردند.

در حراج سکه که اولین دوره آن توسط مرکز مبادله برگزار شد، قرار بود در صورت 
برنده نشــدن افراد در حراج، پولشان در کیف پول قرار گیرد و متقاضی در هر زمان 
ب تواند موجودی کیف پول را برداشت کند، اما این امر روز گذشته به دلیل مشکل 
فنی انجام نشــد و در نهایت صبح امروز امکان استرداد وجه برای متقاضیان فراهم 
شد.به گزارش ایسنا، اولین حراج سکه در مرکز مبادله ارز و طلای ایران، روز یکشنبه 
)۱۳ اسفند( برگزار شد. بدین ترتیب مقرر شد در این مرحله از حراج، ربع سکه طلا 
با ضرب سال ۱۳۸۶ عرضه شود. متقاضیان باید با در نظر گرفتن قیمت پیشنهادی 
خود به علاوه هزینه های عملیاتی مربوطه و متناســب با تعداد درخواستی، اقدام به 
واریز وجه و شارژ کیف پول خود می کردند. البته قرار بود حراج سکه در مرکز مبادله 
از ســاعت ۱۲ آغاز شــود؛ اما اینطور که از ســوی مرکز اعلام شد، به دلیل تقاضای 
گســترده، این سایت دچار اختلال شــده و برای همه متقاضیان در دسترس نبود. 
هرچند ســخنگوی مرکز مبادله اعلام کرد حراج بعدی نیز چهارشــنبه ۱۶ اسفند 
انجام خواهد شــد تا کســانی که در این حراج موفق به خرید نشــدند، این فرصت 
برایشان فراهم شود.از طرف دیگر در اطلاعیه ای که از سوی مرکز مبادله منتشر شده 
بود، نوشــته بود که وجه پرداخت شده توسط متقاضیان خریدی که در حراج برنده 
نشــده اند، به کیف پول آنان عودت داده خواهد شد و متقاضی در هر زمان می  تواند 

موجودی کیف پول را برداشــت کند.با وجود این روز گذشته چند نفر از مخاطبان 
با ایســنا تماس گرفته و از این موضوع گلایه داشــتند که چرا امکان استرداد وجه 
برایشان مقدور نیست. این در حالی است که در اطلاعیه های مرکز مبادله آمده بود 
که در صورت برنده نشــدن افراد، پولشان در کیف پول قرار می گیرد و متقاضیان از 
این بابت شکایت داشتند که چرا با گذشت یک روز از زمان برگزاری حراج، همچنان 

امکان دریافت وجه خود را ندارند.
مشــکلات فنی، مانع استرداد وجه متقاضیان شدبه دنبال اعتراض متقاضیان، مرکز 
مبادله روز گذشــته در اطلاعیه ای اعلام کرد: »ضمن عــرض پوزش از متقاضیان 
استرداد وجه از سامانه معاملات به دلیل مشکلات فنی پیش آمده، به اطلاع می رساند، 
به زودی قابلیت اســترداد وجه در این ســامانه فعال خواهد شد و متقاضیان هیچ 
نگرانی بابت دریافت وجوه خود نداشته باشند.«البته در این اطلاعیه آمده آن گروه 
از متقاضیان که خواهان شــرکت در دومین حراج ســکه طلای این مرکز هستند، 
می توانند مبالغ خود را در کیف پول نگه دارند.همچنین صبح امروز در نهایت مرکز 
مبادله ارز و طلا اعلام کرد: مبالغ واریزشده توسط شما در حراج شماره ۱ که صرف 
خرید نشــده اســت، در حال حاضر قابل برداشت بوده و در صورت ثبت درخواست 

استرداد، به حساب مورد استفاده شما هنگام واریز عودت داده می شود.

آگهی مجمع عمومی عادی بطور فوق 
العاده شرکت جام پلاست

شماره ثبت 626 – شناسه ملی 10660019410
بدینوسیله از کلیه صاحبان سهام شرکت جام پلاست )سهامی خاص( دعوت 
میشود که در جلسه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شرکت مذکور که 
در راس ساعت هشت صبح روز دوشنبه بیست و هشتم اسفند چهارصدودو 
در محل شرکت در شــهرصنعتی کرمانشاه خیابان دهخدا تشکیل میشود 

حضور بهم رسانند.

دستور جلسه :
۱-تصویب تراز و عملکرد سال ۱۴۰۱ شرکت

 ۲- انتخاب بازرس اصلی و علی البدل 
۳- تعیین روزنامه کثیرالانتشار 

۴-بحــث و تبادل نظر و اتخــاذ تصمیم در مورد هرگونه مســایلی که در 
صلاحیت مجمع باشد.

هیات مدیره شرکت

دلالی و ســوداگری رقیب فعالیت مولد اقتصادی اســت و طرح مالیات برعایدی سرمایه به دنبال کنترل این موضوع است اما این طرح چه اثری 
روی بازار سرمایه و بورس دارد؟ به گزارش ایسنا، طرح مالیات بر عایدی سرمایه با هدف کنترل سوداگری و دلالی در حال بررسی و تصویب در 
مجلس شورای اسلامی است، اما برخی با القای برخی تحلیل های اشتباه باعث نگرانی بخشی از مردم شده اند که در بازارهای مالی سرمایه گذاری 
کرده اند. از این رو محمد حســین عســگری کارشناس ارشد بورس و بازارهای مالی در گفت و گو با ایسنا با ارائه توضیحاتی در این خصوص به 
منافع سرمایه گذاری و مزایای معافیت های مالیاتی سرمایه گذاری در بازار سهام و قراردادهای مبتنی بر کالا در بازار سرمایه اشاره کرد.خرید و 
فروش کدام دارایی ها شامل مالیات برعایدی سرمایه می شود؟وی اظهار کرد: طبق ماده ۱۲ طرح مالیات بر سرمایه که در حقیقت طرح مالیات بر 
سوداگری و سفته بازی است، کلیه اشخاص درخصوص انتقال دارایی هایی که در این قانون مشخص شده در کلیه مناطق کشور از جمله مناطق 
آزاد تجاری و مناطق ویژه اقتصادی مشمول مالیات بر عایدی سرمایه می شوند. وی افزود: یعنی وقتی اختلافی میان قیمت خرید و فروش یک 
دارایی برای دارایی هایی که در این قانون مشخص شده ایجاد گردد، بسته به اینکه چه مدت دارایی تحت تملک بوده و چه میزان سود حاصل 
شده، باید مالیات جدیدی تحت عنوان مالیات عایدی بر سرمایه را پرداخت کنند. داراییهای مورد اشاره در این قانون، شامل املاک با انواع کاربری، 
انواع وسایل نقلیه، طلا و سایر فلزات گرانبها و انواع ارزهای خارجی و رمزارزها می شود. این کارشناس بورس بیان کرد: نکته قابل توجهی که قانون 
گذار و سیاســت گذار در این موضوع مد نظر داشــته این است که در صورت کسب سود و منفعت ناشی از معامله در بورس اوراق بهادار شخص 
سرمایه گذار معاف از بحث پرداخت مالیات بر عایدی سرمایه است. عسگری با تاکید بر اینکه اگر سهام یا اوراق بهادار مبتنی بر کالایی که در بازار 
ســرمایه مورد معامله قرار می گیرد را خریداری کنید اگر در هنگام فروش آن ســودی به شما تعلق بگیرد آن سود معاف از بحث مالیات عایدی 

بر ســرمایه است،وی یادآور شد: با توجه به اینکه پیش بینی می شود که 
این قانون در سال آینده تصویب و اجرایی شود و با توجه به اینکه سازمان 
امور مالیاتی و دولت مصمم هســتند که سهم بیشتری از درآمدهای خود 
را ناشــی از جمع آوری مالیات تامین کنند، این موضوع باعث می شــود 
ســرمایه گذاری در بازار سرمایه جذاب تر شــده و خیلی از منابع و پول 
های ســرگردان در جامعه از سایر بازارهای غیر مولد وارد بازار سهام شود 
که علاوه بر رونق این بازار باعث رونق بازار ثانویه ســهام، اقتصاد کشور و 
شکوفایی صنعت در کنار تامین مالی بنگاه ها هم می شود. مردم خودشان 
را درگیر ســفته بازی نکنندبه گفته این کارشناس ارشد بورس، نکته ای 
در مورد مالیات متعلقه به معاملات بازار سهام وجود دارد این است که در 
هنگام خرید و فروش و معاملات در بازار بورس، مالیات به صورت مقطوع 
و در زمان فروش دریافت می شــود که آن هم معادل نیم درصد از ارزش 
فروش است و مالیات دیگری از جمله عایدی بر سرمایه تعلق نمی گیرد. 
می توانند واحدهای متناظر )صندوق( را در بازار سرمایه خریداری کنند. 

طبق قانون، صدور هر گونه بیمه نامه شخص ثالث به صورت کوتاه مدت فاقد اعتبار بوده و 
تولیدکنندگان موظف به تهیه بیمه نامه شخص ثالث یکساله موتورسیکلت ها برای انجام 
شماره گذاری پلاک انتظامی هستند.به گزارش ایسنا، دارندگان انواع موتورسیکلت، کماکان 
تا ۲۹ اسفند مهلت دارند تا از مزایای بخشودگی ۱۰۰ درصدی جرایم فاقد بیمه نامه شخص 

ثالث استفاده کنند.

با نهاد ناظر بازار سرمایه در سرآغاز سال نو و شروع چرخه تجاری جدید در بازار سهام آیا با خانه تکانی مواجه می شود یا خیر؟به 
گزارش ایســنا، طبق قانون مدت اعتبار رییس هیئت مدیره سازمان بورس ۳۰ ماهه است اما عضویت در هیئت مدیره به مدت ۵ 
ســال اعتبار دارد. مجید عشقی رئیس سازمان بورس ۲۱ مهرماه ۱۴۰۰ با حکم شورای عالی بورس، رئیس هیئت مدیره سازمان 
بورس و رییس سازمان انتخاب شد تا سکان بالاترین مقام اجرایی بازار سرمایه را برعهده بگیرد اما دوره ۳۰ ماهه عشقی یکشنبه 
هفته آینده تمام می شود و شورای عالی بورس باید درباره رئیس هیئت مدیره سازمان بورس تصمیم گیری کند.بر اساس تصویب 
ماده ۹ لایحه بازار اوراق بهادار جمهوری اسلامی ایران رییس هیئت مدیره سازمان از بین اعضای هیئت مدیره به پیشنهاد اعضاء 
و تصویب شورا برای مدت ۳۰ ماه تعیین خواهد شد.همچنین بر اساس تصویب ماده ۸ لایحه بازار اوراق بهادار جمهوری اسلامی 
ایران، مدت عضویت هر یک از اعضای هیئت مدیره پنج سال است و انتخاب مجدد آنان برای یک دوره دیگر بلامانع است. حال باید 

صدور بیمه نامه کمتر از یک  سال 
برای موتورسیکلت ها ممنوع

پایان دوره ریاست عشقی

سازمان بورس در آستانه سال نو خانه تکانی می کند؟

بازارسرمایهتنهابازارمالیمعافازمالیاتبرعایدیسرمایه



روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران

چهارشنبه 16 اسفند 1402  25 شعبان 1445  6 مارس 2024

    سال نوزدهم    شماره 5360

تحریریه :44253450    روابط عمومی :44253448    فکس : 44253395   بازرگانی : 9-44253335    توزیع : 44253450   فکس : 44253234    توزیع: موسسه سخن گستر    چاپ: امید نشرو چاپ ایرانیان    

 تهران، بلوار مرزداران ، انتهای خیابان گلستان ، کوی پژوهش پلاک 13   کد شبا :2008-654     کد پستی :1463777746صاحب امتیاز : موسسه سخن گستر  مدیر مسئول : فاطمه لشکری

بعد از بارها مخالفت صریح؛

وزارت بهداشت توزیع آنلاین دارو توسط 
پلتفرم ها را پذیرفت

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

هوش مصنویی!!

ازهر دری خبری !!

معرفی فیات تیتانو، پیکاپ چانگان با نشان ایتالیایی و قیمت 26 هزار دلار

فیات تیتانو نسخهٔ ری بج شدهٔ وانت چانگان کایسن F70 و پژو لندترک است که در بازارهای آفریقایی و آمریکای جنوبی عرضه خواهد شد.فیات در الجزایر 
پیکاپ میان سایز جدیدی بنام تیتانو را معرفی کرده است. این پیکاپ اما در اصل نسخهٔ ری بج شدهٔ چانگان کایسن F70 است که از سال ۲0۲0 با نام پژو 
لندترک در برخی بازارها مثل آفریقای جنوبی و مکزیک عرضه می شود. فیات تیتانو نیز علاوه بر آفریقا، در آمریکای جنوبی هم عرضه خواهد شد. هر بازار 

اما پیشرانهٔ متفاوتی خواهد داشت که متناسب با نیاز خریداران محلی است.

نارضایتی مهاجم چلسی از عملکردش با وجود زدن 11 گل

پیشنهاد

چهره روز

باردیگرشهریکهدوستمیداشتم

ادهریس
در   ۱۹۵0 ســال  در  هریــس  اد 
نیوجرســی در کشــور آمریــکا متولد 
شــد و علاوه بر بازیگری در حرفه هایی 
ماننــد تهیه کنندگی فیلم ســینمایی، 
کارگردانی و فیلم نامه نویسی نیز فعالیت 
زیادی داشــته است. احتمالا اد هریس 
را می توانیم یکــی از بهترین بازیگران 
نقش های شرور در سینما خطاب کنیم؛ 
بازیگری که به خاطر چهره و سبک بازی 
خــود می تواند نقش هــای منفی را به 
بهترین شکل ممکن به تصویر بکشد. اد 
هریــس در طولان دوران حرفه ای خود 
توانســت چهار بار نامزد کســب جایزه 
اســکار شــود که هر چهار بار دستش 
از این جایــزه کوتاه ماند ولی بااین حال 
در ویترین افتخارات او جوایز ارزشمند 
زیادی به چشــم می خورد. آخرین نقش آفرینی های برجســته اد هریس به سریال 
 Top و فیلم Resistance فیلــم ،HBO محصول شــبکه Westworld
Gun: Maverick مربوط می شود. اد هریس همچنین در بازی ویدیویی بسیار 
محبوب Call of Duty: Black Ops وظیفه صداگذاری شــخصیت جیسون 
 )Edward Allen Harris :هادسن را برعهده داشته است. اد هریس.)انگلیسی
)زاده ۲۸ نوامبر ۱۹۵0( بازیگر و فیلمساز آمریکایی است. بازی های او در فیلم های 
تغییر وضعیت فهرست محتویات آپولو ۱۳، نمایش ترومن )۱۹۹۸(، پولاک )۲000( 
و ساعت ها )۲00۲(او تحســین منتقدان و نامزدی جایزه های آکادمی را به همراه 

داشت.

فرهنگ

ســامانه جراحی رباتیک از راه دور ســینا و شــرکت 
مخابرات همراه اندونزی )تلکامسل( موفق شدند جایزه 
جهانی GTI Award ۲0۲۴ را کسب کنند.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقل از دانشگاه علوم پزشکی تهران، 
شــرکت تلکامسل اندونزی به واسطه پروژه مشترک با 
شــرکت نوآوران رباتیک و پزشکی سینا دانشگاه علوم 
پزشــکی تهران و انجام اولین عمل نمایشــی جراحی 
رباتیک از راه دور در فاصله ۵00 کیلومتری در مجمع 
الجزایر اندونزی، جایــزه GTI Award ۲0۲۴ را در 
بخش خدمات تلفن همــراه و برنامه کاربردی نوآورانه 
از آن خــود کرد.این رویداد جهانی و اثر گذار در حوزه 
مخابرات موبایل، هر ســاله در بارسلونای اسپانیا در ۵ 
حوزه، مشــتمل بر جایزه پیشرفت نوآورانه در فناوری 
موبایل، جایزه خدمات تلفن همراه و برنامه کاربردی نوآورانه، جایزه توسعه بازار، جایزه بهترین 
برنامه های کاربردی ۵G و همچنین جایزه افتخاری برگزار می شــود.اهمیت این جایزه در 
اندازه ای اســت که در ادوار گذشته به شرکت هایی همچون نوکیا، اریکسون و هوآوی تعلق 
گرفته است و امسال این جایزه به پروژه جراحی رباتیک از راه دور سینا در کشور اندونزی که 
بر بستر مخابراتی شرکت تلکامسل اندونزی شکل گرفته، اهدا شده است.در این پروژه مشترک، 
شرکت نوآوران رباتیک و پزشکی سینا، اولین عمل نمایشی جراحی رباتیک از راه دور در فاصله 
۵00 کیلومتری بین دو شــهر بندونگ و جوکجاکارتای اندونزی را در خردادماه گذشــته، در 
حضور رییس جمهور دو کشــور به نمایش گذاشت و اقتدار فناورانه کشور در حوزه تجهیزات 

پیشرفته پزشکی را در ورای مرزهای جغرافیایی به اثبات رسانید.

در اندونزی؛

سامانه جراحی رباتیک از راه دور سینا جایزه 
جهانی گرفت

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

بار دیگر شهری که دوست می داشتم اثر ماندگار دیگری 
از نادر ابراهیمی اســت که در ســال ۱۳۱۵ در تهران 
متولد شــد و در 7۲ ســالگی بر اثر بیماری درگذشت. 
از این داســتان نویس معاصر ایرانــی بیش از نود کتاب 
به یادگار مانده اســت کــه از معروف ترین آنها می توان 
به یک عاشــقانهٔ آرام، خانه ای برای شــب، چهل نامهٔ 
کوتاه به همسرم اشاره کرد.وی علاوه بر داستان نویسی، 
در زمینه هــای فیلم ســازی، ترانه ســرایی، ترجمــه و 
روزنامه نگاری نیز فعالیت کرده  و نویسندهٔ یک مجموعهٔ 
هفت جلدی به نام »آتش بدون دود« است که فیلم آن 
نیز ساخته شده است.کتاب بار دیگر شهری که دوست 

می داشتم
داستان با ترجمهٔ این آیه از سورهٔ بلَدَ آغاز می شود:

به این شهر سوگند می خورم و تو – ساکن در این شهری
و سوگند به پدر و فرزندانی که پدید آوردکه انسان را در رنج آفریده ایم.از همین ابتدا تکلیف خواننده با 
کتاب مشخص است: با داستانی مواجه هستیم که گویای تعصب و عشق به زادگاه است و  درعین حال با 
کوله باری از درد و  رنج همراه است.کتاب بار دیگر شهری که دوست می داشتم شامل سه داستان مجزا 
است:بارانِ رؤیای پاییزپنج نامه از ساحل چمخاله به ستاره آباد پایانِ بارانِ رؤیا در ابتدای داستان کوتاه 
اول، معشوقهٔ راوی داستان، »هلیا« به مخاطب معرفی شده  و با همین جملات ْ داستان تمام می شود: 
هلیا دخترِ خان اســت و راوی داستان پسر کشاورزی  که از کودکی هم بازی بوده اند. عاشق می شوند و 
تصمیم به ازدواج می گیرند اما خانواده هایشــان مخالفت می کنند و در نهایت به چمخاله می گریزند و 
آنجا زندگی را از ســر می گیرند. هلیا دربرابر مشکلات دوام نمی آورد و درنهایت در جدال میان عقل و 
احساساتش، برخلاف راوی داستان، عقل بر عواطفش چیره شده و به زادگاهش باز می گردد؛ درحالی که 
مرد داســتان در ابتدا حاضر نیســت تسلیم شود ولی ســرانجام پس از ۱۱ سال دوری به شهرش باز 

می گردد؛ به شهری که زمانی دوستش می داشت؛ به شهری که روزگاری از آنجا طرد شد.

نیکلاس جکسون درباره اولین فصل حضورش در چلسی صحبت کرد و معتقد است که تلاش های او کافی نبوده است.به گزارش ایسنا، نیکلاس جکسون 
اولین فصل حضورش را در چلسی پس از پیوستن از ویارئال به این تیم سپری می کند. ملی پوش سنگالی در لیگ برتر خوب بوده، یازده گل به ثمر رسانده 
و سه پاس گل داده است. با همه این ها او از عملکردش در چلسی راضی نیست و معتقد است نتوانسته خوب ظاهر شود.این مهاجم ۲۲ساله فصل گذشته 
۱۲ گل برای ویارئال به ثمر رساند. او حرفه فوتبالی اش را در لیگ سنگال و در تیم کاسااسپورتس شروع کرد و سپس سال ۲۰۱۹ به ویارئال اسپانیا پیوست 

و اکنون در عضویت چلسی است.

وزارت بهداشــت با تهیه پیش نویس آیین نامه ای، سازمان غذا و دارو را مکلف 
به راه اندازی ســامانه ای کرد که در آن شــرکت های واسط حمل و نقل برای 
توزیــع دارو تاییدیه می گیرند.به گزارش خبرنگار مهر، بالاخره بعد از یکســال 
تعلــل و چندین بار مخالفت صریح وزارت بهداشــت و ســازمان غذا و دارو در 
خصوص توزیع آنلاین دارو توســط پلتفرم ها و تهیه یک پیش نویس از ســوی 
معاونــت علمی، این وزارتخانه آئین نامــه ای را در این خصوص تدوین کرد که 
البتــه این آئین نامــه فعلًا در قالب پیش نویس بوده و قرار اســت در کارگروه 
اقتصاد دیجیتال وزارت ارتباطات مورد بررسی قرار گیرد و در نهایت تصویب و 
ابلاغ شود.ســازمان غذا و دارو مکلف به راه اندازی یک ســامانه برخط شد / هر 
داروخانه یک درگاه خدمتبراســاس بندهایی از این آئین نامه، وزارت بهداشت 
ســازمان غذا و دارو را مکلف به راه اندازی ســامانه ای بــرای ارائه خدمات غیر 
حضوری نسخ الکترونیک در داروخانه ها کرده است. سازمان غذا و دارو به هریک 
از داروخانه هایی که موفق به اخذ تاییدیه براســاس این آئین نامه شــوند، یک 
درگاه ارائه خدمت اعطا می کند. اعطای این درگاه ارائه خدمت به داروخانه های 
فاقد تاییدیه موضوع این آئین نامه ممنوع است.براساس بندهای دیگر این آئین 
نامــه، اعطای این درگاه تا زمان بقای شــرایط اخذ تاییدیه معتبر خواهد بود و 
حســب تمایل کاربر، سامانه آمادگی هر داروخانه نسبت به ارسال سفارش های 
پذیرفته شده را به صورت برخط به شرکت های واسط حمل و نقل اعلام خواهد 
کرد.فهرســت شرکت های واسط حمل و نقل دارو در ســامانه اعلام می شود / 
ضرورت ردیابی دارورسان ها همچنین تاکید شده است که داروخانه مجاز است 
از دارورســان اختصاصی خود برای ارسال استفاده کند؛ در این صورت پرداخت 
هزینه های مربوط به حمل و نقل بر عهده داروخانه است. براساس این آئین نامه، 
قرار است فهرست شرکت های واسط حمل و نقل دارای تاییدیه در سامانه اعلام 
 )GPS( شود. از طرفی دارورســان باید مجهز به سامانه موقعیت یاب مکانی
و قابل ردیابی توســط کاربر، داروخانه و ســامانه باشد.شرکت ها باید اطلاعات 
دارورســان و وسیله حمل و نقل را ثبت کنند این آئین نامه شرکت های واسط 
حمل و نقل را موظف کرده است که اطلاعات شخص دارورسان و وسیله حمل 
و نقل هر سفارش را در بانک اطلاعاتی خود ثبت کرده و از طریق وب سرویس 
ارائه شده توسط سازمان، در اختیار ســامانه قرار دهد. درخواست شرکت های 
واســط حمل و نقل متقاضی توسط اداره کل امور دارو و مواد بررسی و تاییدیه 
توسط ســازمان غذا و دارو صادر خواهد شد.مسئولیت توزیع آنلاین دارو با چه 
کسانی است؟کلیه مسئولیت های مربوط به رعایت شرایط بهینه توزیع حمل در 
صورت استفاده از دارورسان اختصاصی داروخانه بر عهده مؤسس و مسئول فنی 
داروخانه بوده و در صورت اســتفاده از خدمات شرکت های واسط حمل و نقل، 
بر عهده مدیرعامل شرکت واسط حمل و نقل، مؤسس و مسئول فنی داروخانه 
است.شرایط حمل و نقل دارو توسط دارورسان ها وزارت بهداشت در این پیش 
نویس شــرایط حمل و نقل دارو را تشریح کرده است به این صورت که به طور 
مثال دارورســان باید فرآورده های سلامت محور را به صورت بسته بندی پلمب 
شده از داروخانه تحویل گرفته و تحویل سفارش دهنده دهد. درصورت مخدوش 
بودن پلمب بسته، دارورسان موظف به عودت بسته و داروخانه موظف به عودت 
مبلغ و حذف نســخه در ســامانه های مربوطه و یا ارســال مجدد بسته است.

محفظه مخصوص حمل فرآورده های سلامت محور باید دارای این شرایط باشد؛ 
محفظه باید دوجداره و عایق گرما، سرما و رطوبت بوده و هیچ گونه اثرات منفی 
روی پایداری، ســالمت بسته بندی ها و کیفیت محصولات نگذارد و همچنین 
محموله ها را از هرگونه آلودگی محیطی محافظت کند. »ویژه حمل فرآورده های 
سلامت محور« باید بر روی محفظه مخصوص حمل درج شود، به نحوی که در 
معرض دید عموم باشــد. حمل هر کالایی به غیر از بسته فرآورده های سالمت 
محور توسط محفظه مخصوص حمل فرآورده های سالمت محور، ممنوع است.

در صورت مشــاهده تخلف پرونده به مراجه قضائی ارجاع داده می شوددر پایان 
نیز تاکید شده است که در صورتی که هریک از داروخانه ها یا شرکت های واسط 
حمل و نقل که موفق به اخذ تاییدیه براساس این آئین نامه شده اند، از مقررات 
مربوطه تخطی کنند، ضمن تعلیق تاییدیه توسط کمیسیون، پرونده برای تعیین 
تکلیف و رســیدگی به تخلفات به مراجع ذی صالح قضائی ارجاع خواهد شد.به 
گزارش مهر، هیأت وزیران خرداد ســال ۱۴0۱ وزارت بهداشت را موظف کرد 
طی مدت دو ماه با همکاری وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، دســتورالعمل 
توزیع دارو از طریق ســکوها و کسب وکارهای اینترنتی را با رعایت اصل رقابت 
و جلوگیری از انحصار تدوین و ابلاغ نماید.به دلیل تعلل صورت گرفته از سوی 
وزارت بهداشــت، کمیسیون اصل ۹0 مجلس به این موضوع ورود کرد و رئیس 
کمیسیون در مکاتبه ای با وزیر بهداشت از تأخیر صورت گرفته انتقاد کرد و این 
وزارتخانه را تهدید به شــکایت قضائی کرد. در همین رابطه جلســه ویژه ای در 
تاریخ ۲0/ 0۹/ ۱۴0۲  تشکیل شد و طبق صورتجلسه سازمان غذا و دارو موظف 

شد حداکثر تا یک ماه دستورالعمل مورد نظر را ابلاغ کند.
بهمن ماه ۱۴0۲ نیز با پایان مهلت داده شــده به سازمان غذا و دارو برای تهیه 
یــک آئین نامه برای توزیع آنلاین دارو )بیش از یکســال(، دهقانی فیروزآبادی 
معــاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور در نامه ای به معاون 
اول رئیس جمهور، پیش نویس اولیه توزیع دارو از طریق سکوها و کسب وکارهای 

اینترنتی را جهت طرح و تصویب در کارگروه اقتصاد دیجیتال پیشنهاد داد.
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